
ČLEN URČITÝ A NEURČITÝ 

 německá podstatná jména se píší vždy s velkým počátečním písmenem 

 mají před sebou člen, který určuje rod – mužský, ženský, střední 

 rody se musíme naučit nazpaměť 

 členy jsou určité a neurčité 

 

Neurčitý člen (EIN/EINE/EIN) 

- mluvíme-li o nějaké osobě či věci poprvé 

- označuje věci neznámé, blíže neurčené 

- do češtiny jej překládáme jako nějaký/nějaká/nějaké, popřípadě 

jeden/jedna/jedno 

Př. Er malt eine Katze. Maluje nějakou kočku. 

 

Určitý člen 

- když už byla o určité osobě či věci zmínka předtím 

- označuje věci známé, zmíněné, nebo přesně specifikované a určené 

- do češtiny jej můžeme překládat jako ukazovací zájmeno 

Př. Die Katze heiβt Lisa. Ta (určitá) kočka se jmenuje Lisa. 

 

 

PRVNÍ A ČTVRTÝ PÁD 

Skloňování podstatných jmen se členem určitým 

 mužský rod ženský rod střední rod 
1.pád der Vater die Mutter das Kind 

4.pád den Vater die Mutter das Kind 
 

 

 



Skloňování podstatných jmen se členem neurčitým 

 mužský rod ženský rod střední rod 

1.pád ein Vater eine Mutter ein Kind 
4.pád einen Vater eine Mutter ein Kind 

 

 

 

Cvičení k procvičení: 

 

 

CVIČENÍ PŘEPIŠTE DO SEŠITU, VYFOŤTE A POŠLETE NA E-MAIL: 

saska80@seznam.cz 



 


